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Datum PM 
2 november 2023 

Raadsnummer 
23254.002 

  

Naar aanleiding van agendapunt Politieke Markt: 

Raadsvoorstel ‘Programmabegroting 2024’ (23254) 

 

De raad van de gemeente Almere in vergadering bijeen d.d. [datum] 

Onderwerp 

Doen wat nodig is. Er is geen planeet B. 

Ondergetekende(n) stelt/stellen het volgende amendement voor: 

Aan Beslispunt 1:  

 

1. De Programmabegroting 2024 vast te stellen, bestaande uit de derde kwartaalrapportage 2023, de pro-

grammaplannen en de paragrafen en daarmee de begroting van het lopende jaar 2023 en het meerjarenper-

spectief 2024-2027 te actualiseren, met daarin als belangrijkste beleidswijzigingen:  

a. De gemeente gaat over van sparen naar lenen voor de vervangingsinvestering in de openbare 

ruimte van de stad. Daarmee worden de vastgestelde kwaliteitsniveaus uit het SAMP meerjarig in 

de begroting verwerkt;  

b. Toekomstige meevallers in de algemene dienst en het grondbedrijf komen ten gunste van de buffer 

totdat deze weer € 60 miljoen bevat;  

c. We stellen nu geen extra geld voor nieuw beleid beschikbaar, totdat er meer duidelijkheid is over 

de invulling van de takendiscussie. We stellen wel geld beschikbaar voor zover uitgaven onvermij-

delijk zijn.  

 

Toe te voegen: 

• Een krediet beschikbaar te stellen van € 7.700.000 voor de eerste tranche van de verduurzaming van 

gemeentelijk vastgoed zoals voorgesteld in de Routekaart Verduurzaming Gemeentelijk Vastgoed. 

• Het onrendabele deel van de jaarlasten bedraagt € 0,2 miljoen. Deze worden gedekt uit de extra inkomsten 

die kunnen verkregen door het schrappen van het maximale legesbedrag voor omgevingsvergunningen per 

bouwwerk.  

Toelichting 

Almere heeft zich gecommitteerd de uitstoot van broeikasgassen terug te brengen en energieneutraal te 

worden. In de Kadernota Vastgoedbeleid Almere 2021 en de Routekaart Verduurzaming Gemeentelijk 

Vastgoed is al een plan geschetst om vanaf 2024 te starten met de verduurzaming van het gemeentelijk 

vastgoed. In het coalitieakkoord ‘Bouwen aan een gezonde toekomst’ wordt terecht gesteld: ‘ 

We verduurzamen bestaande bebouwing, met name door isolatie van woningen en zonnepanelen op daken. 

Dat doen we bij onze ‘eigen’ gebouwen maar dat nemen we ook op in prestatieafspraken met de 

woningcorporaties. Daarmee geeft het college aan het goede voorbeeld te willen stellen als het gaat over het 

aanpakken van de verduurzaming van gebouwen. Het geeft dan geen sier om zich te verschuilen achter een 

lange terugverdientijd als reden om de investering niet te doen.  

De kosten van verduurzaming worden niet lager door langer te wachten. De besparing op energiekosten wordt 

wel groter als de verduurzaming eerder wordt uitgevoerd. 

 

Doen wat nodig is. Er is geen planeet B. 

 

Op dit moment hanteren we een maximumtarief voor aan leges omgevingsvergunningen per bouwwerk van 

€ 435.000. Dit zijn gebouwen die meer dan € 16 miljoen kosten. Bij duurdere gebouwen stijgen de leges dus 

niet. Als we dit maximum loslaten, leidt dit tot extra inkomsten van circa € 400.000 per jaar. 
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Ondertekening en naam 

Jaap Steenkamer (GroenLinks) 


